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Utrecht, 30 november 2017 

Betreft: begrotingsbehandeling Onderwijs 

 

Geachte leden van de Vaste Kamercommissie Onderwijs, 

In de aanloop naar de begrotingsbehandeling brengen wij het volgende onder uw aandacht.  

In het regeerakkoord is wat betreft voortgezet onderwijs sprake van een grote mate van 

continuïteit in ambities en beleid. De sector kan verder gaan op de reeds ingeslagen weg, 

waaronder de curriculumherziening. Dit is voor de sector goed nieuws en wij waarderen dat zeer. 

Deze continuïteit gaat echter niet gepaard met de voor de verdere implementatie noodzakelijke 

middelen. Dit betekent op zijn minst stagnatie van dit proces op weg naar meer eigentijds 

onderwijs.  

 

Er is, bovenop het niet beschikbaar komen van noodzakelijke middelen, sprake van een 

‘doelmatigheidskorting’, zoals ook ter sprake kwam tijdens het overleg dat de Stichting van het 

Onderwijs had met de Commissie. Bezuinigen rijmt op geen enkele manier met de ambities die 

het kabinet heeft voor het voortgezet onderwijs. Deze korting moet dan ook van tafel.   

Ontwikkeltijd 

Voor toekomstbestendig onderwijs is juist investeren essentieel. Prioriteit zou een investering in 

ontwikkeltijd moeten zijn. Leraren moeten 100 uur ontwikkeltijd krijgen ten koste van 100 uur 

lestijd, waarmee ze gericht kunnen werken aan de ontwikkeling van eigentijds onderwijs. Dit is 

niet alleen noodzakelijk voor behoud van de kwaliteit van het onderwijs, maar ook om het vak 

van leraar aantrekkelijker te maken. De werkdruk is hoog in het vo en het lerarentekort wordt 

nijpender. Als we nu niet investeren in ontwikkeltijd voor leraren, worden de problemen alleen 

maar groter. 

Maatwerk 

Er moeten nu concrete stappen worden gezet voor meer flexibiliteit in de examinering van het 

onderwijs. Wij pleiten ervoor zo snel mogelijk deelexamens in het vo te introduceren. Het is 

verspilling van tijd en talent dat leerlingen die ‘zakken’ voor het eindexamen het hele schooljaar 

moeten overdoen en niet enkel de vakken waarvoor zij een onvoldoende haalden. De tijd die 



hiermee vrijkomt kunnen leerlingen besteden door bijvoorbeeld alvast modules in het 

vervolgonderwijs te gaan doen of zich te verdiepen in extra vakken.  

Het is de ambitie van het kabinet om een experiment ‘toelating hoger onderwijs’ te starten. Er is 

al veel voorbereidend werk gedaan, maar er is nog geen concrete pilot in gang gezet. Dit 

experiment zou zo snel mogelijk in gang moeten worden gezet. 

Vmbo 

De VO-raad waardeert de investering van 100 miljoen euro in vmbo techniek. Het is belangrijk 

gericht te investeren in een regionaal dekkend aanbod van techniekonderwijs. Vmbo-scholen – 

en vooral scholen die een techniekprofiel aanbieden – maken zowel in personele als materiële zin 

hoge kosten om de ingrijpende vernieuwing van het vmbo te laten slagen en hun leerlingen op 

veilige en verantwoorde wijze in aanraking te brengen met de vele mogelijkheden die techniek 

biedt.  

Daarnaast is het van belang om het gehele vmbo-aanbod duurzaam te innoveren en om techniek 

en technologie integraal onderdeel te maken van alle profielen en leerwegen in het vmbo. Alleen 

dan slagen we erin nieuwe doelgroepen aan te spreken en tegemoet te komen aan de groeiende 

behoeften van de arbeidsmarkt. Voor deze laatste ontwikkeling is de investering van 100 miljoen 

echter niet toereikend.  

Tot slot 

Het kabinet investeert weliswaar in onderwijs, maar in het voortgezet onderwijs merken we daar 

weinig van. Sterker nog: als de ‘doelmatigheidskorting’ doorgaat, is er voor grote delen van het 

voortgezet onderwijs netto zelfs sprake van een bezuiniging. Dat kan niet en dat mag niet.  

Met vriendelijke groet, 

Paul Rosenmöller 
Voorzitter VO-raad 


